
06/ 322
1.ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ.2007

ΤΕΥΧΟΣ

ΑΠΑΡΑΙΤΗΤΕΣ ΟΙ ΑΣΦΑΛΙΣΤΙΚΕΣ ΔΙΚΛΕΙΔΕΣ
ΣΤΗΝ ΕΦΑΡΜΟΓΗ ΤΟΥ ΜΟΝΤΕΛΟΥ ΤΩΝ ΣΔΙΤ

• ΤΕΕ/ΤΚΜ: Oι 
ΣΔΙΤ δεν θα πρέπει 
με κανέναν τρόπο 
να θεωρηθούν 
πανάκεια και να 
αναλάβουν εξολο-
κλήρου το βάρος της 
ταχείας εξασφά-
λισης υποδομών 
και της προσφοράς 
ποιοτικών υπηρεσι-
ών για την αντιμε-
τώπιση οξυμένων 
προβλημάτων

• Aναγκαία προϋ-
πόθεση για τη σωστή 
υλοποίηση των ΣΔΙΤ 
είναι η ύπαρξη μιας 
ισχυρής, επαρκώς 
στελεχωμένης και 
κατάλληλα εκπαι-
δευμένης διοίκη-
σης, σε συνδυασμό 
με ένα σαφές και 
ολοκληρωμένο 
νομοθετικό πλαίσιο.

• ΙΟΚ: Τα έργα 
μέσω ΣΔΙΤ δεν θα 
ξεπεράσουν –στην 
πλήρη ανάπτυξη του 
μοντέλου- το 12%-
15% του συνόλου 
των «συμβατικών» 
δημόσιων έργων 

• ΠΕΣΕΔΕ: Δεν 
απορρίπτει τις ΣΔΙΤ 
στο σύνολό τους, 
αλλά είναι αντίθετη 
στη δημιουργία 
έργων μεγάλων 
προϋπολογισμών, 
που προκύπτουν από 
την «ομαδοποίηση» 
πολλών μικρότερων.

Ασφαλιστικές δικλείδες θα πρέπει να 
εμπεριέχει η εφαρμογή του μοντέλου των 
Συμπράξεων Δημόσιου και Ιδιωτικού Το-
μέα (ΣΔΙΤ) στην Ελλάδα, ώστε οι μικρο-
μεσαίοι εργολήπτες να μην οδηγηθούν σε 
μαρασμό και τα έργα να «λειτουργήσουν» 
προς όφελος της ελληνικής οικονομίας και 
κοινωνίας. 
Οι ΣΔΙΤ δεν πρέπει σε καμία περίπτωση 
να θεωρηθούν πανάκεια ή να υποκαταστή-
σουν τον ρόλο του Προγράμματος Δημοσίων 
Επενδύσεων, ενώ προαπαιτούμενο για τη 
σωστή εφαρμογή τους είναι η ύπαρξη μιας 
ισχυρής και κατάλληλα εκπαιδευμένης δη-
μόσιας διοίκησης.
Στις επισημάνσεις αυτές συνέκλιναν οι πε-
ρισσότεροι από τους συμμετέχοντες στην 
εκδήλωση, που διοργάνωσαν την Κυριακή 
10 Δεκεμβρίου, στο πλαίσιο του «Money 
Show», το ΤΕΕ/ Τμήμα Κεντρικής Μακεδο-
νίας (ΤΕΕ/ΤΚΜ), σε συνεργασία με τον Σύν-
δεσμο Πτυχιούχων Εργοληπτών Δημοσίων 
Έργων Θεσσαλονίκης και Κ.ς Μακεδονίας 
(ΣΠΕΔΕΘ & ΚΜ) και την ΠΕΣΕΔΕ (Πανελ-
λήνια Ένωση Συνδέσμων  Εργοληπτών Δη-
μοσίων Έργων).

■ ΠΡΟΣ ΕΓΚΡΙΣΗ ΝΕΟ «ΠΑΚΕΤΟ» ΕΠΤΑ 
ΕΡΓΩΝ ΜΕΣΩ ΣΔΙΤ
Κατά την ομιλία του στην εκδήλωση, ο ειδι-
κός γραμματέας ΣΔΙΤ του υπουργείου Οικο-
νομίας, Λεωνίδας Κορρές, ανακοίνωσε ότι 
η αρμόδια διυπουργική επιτροπή πρόκειται 
σύντομα να εγκρίνει νέο «πακέτο» επτά 
έργων μέσω ΣΔΙΤ, συνολικού ενδεικτικού 
προϋπολογισμού άνω των 600 εκατ. ευρώ. 
Τα επτά νέα έργα, που θα έρθουν να προ-
στεθούν σε οκτώ ήδη εγκριθέντα, άνω των 
800 εκατ. ευρώ, αφορούν μεταξύ άλλων: 
ανέγερση παιδιατρικού ογκολογικού νο-
σοκομείου στη Θεσσαλονίκη, εγκατάσταση 
συστημάτων ασφαλείας σε ελληνικά λιμά-
νια, δημιουργία αστυνομικών σταθμών και 
κατασκευή κέντρου διανομής εκπαιδευτι-
κού υλικού.
Σύμφωνα με τον κ.Κορρέ, η κυβέρνηση δεν 
«βλέπει» τις ΣΔΙΤ σαν πανάκεια, αλλά σαν 
ένα εργαλείο, που μπορεί να λειτουργήσει 
–στην πράξη- συμπληρωματικά προς τα 
δημόσια έργα. Στο πλαίσιο αυτό, ο κ. Κορ-
ρές επεσήμανε ότι οι ΣΔΙΤ δεν υποκαθιστούν 
το Πρόγραμμα Δημοσίων Επενδύσεων (ΠΔΕ), 
αφού «δεν εγκρίνουμε στις ΣΔΙΤ τέτοιο αριθ-
μό έργων, ώστε να δημιουργηθεί μελλοντικά 
πρόβλημα με το ΠΔΕ». Κατά τον κ.Κορρέ, 
οι μικρομεσαίοι εργολήπτες δεν θα μείνουν 
εκτός παιχνιδιού στις ΣΔΙΤ, αλλά επιβάλλεται 
να συνάψουν επιχειρηματικές συνεργασίες, 
για να μπορέσουν να διεκδικήσουν αποτελε-
σματικότερα έργα του είδους. 

Από την πλευρά του, ο πρόεδρος του ΤΕΕ/
ΤΚΜ, Σάκης Τζακόπουλος, υπογράμμι-
σε ότι «οι ΣΔΙΤ δεν θα πρέπει με κανέναν 
τρόπο να θεωρηθούν πανάκεια και να ανα-
λάβουν εξολοκλήρου το βάρος της ταχείας 
εξασφάλισης υποδομών και της προσφοράς 
ποιοτικών υπηρεσιών για την αντιμετώπιση 
οξυμένων προβλημάτων. Κύριος, αποφα-
σιστικός και ασφαλής μοχλός ανάπτυξης 
είναι πρέπει να παραμείνει το ΠΔΕ». Πρό-
σθεσε δε, ότι αναγκαία προϋπόθεση για τη 
σωστή υλοποίηση των ΣΔΙΤ είναι η ύπαρξη 
μιας ισχυρής, επαρκώς στελεχωμένης και 
κατάλληλα εκπαιδευμένης διοίκησης, σε 
συνδυασμό με ένα σαφές και ολοκληρωμέ-
νο νομοθετικό πλαίσιο.
Μερίδιο που δεν θα υπερβαίνει το 12%-15% 
του συνόλου των «συμβατικών» δημόσιων 
έργων εκτιμάται ότι θα έχουν τα project δη-
μιουργίας και συντήρησης υποδομών μέσω 
Συμπράξεων Δημόσιου και Ιδιωτικού Τομέα 
(ΣΔΙΤ), όταν το μοντέλο των ΣΔΙΤ θα έχει 
φτάσει στην πλήρη ανάπτυξή του. Την εκτί-
μηση αυτή διατύπωσε ο γενικός διευθυντής 
του Ινστιτούτου Οικονομίας των Κατασκευ-
ών (ΙΟΚ), Ιωάννης Γιάνναρος και εξέφρασε 
την πεποίθηση ότι η αδιαμφισβήτητη βελτί-
ωση της εικόνας των δημοσίων οικονομικών 
κατά τα δύο τελευταία έτη καθιστά εφικτή 
την άμεση εφαρμογή -από το 2007- ενός 
αυξημένου ΠΔΕ, προσανατολισμένου στην 
ανάπτυξη, εξέλιξη και συντήρηση των υπο-
δομών της Ελλάδας.
Ο γενικός διευθυντής του ΙΟΚ διατύπωσε 
την εκτίμηση ότι φέτος το μέγεθος της συ-
νολικής εγχώριας κατασκευαστικής δρα-
στηριότητας θα ανακάμψει, προσεγγίζο-
ντας τα 15,5 δισ. ευρώ (+10,7% σε σχέση 
με πέρυσι), ως αποτέλεσμα της σημαντικής 
ανόδου της ιδιωτικής νόμιμης οικοδομικής 
δραστηριότητας. Ωστόσο το μέγεθος των δη-
μοσίων έργων δεν θα παρουσιάσει αύξηση.  
Όπως είπε, τα ιδιωτικά έργα παρουσιάζουν 
σε σχέση με τα δημόσια τέτοια αύξηση, που 
φτάνει σε σημείο ανατροπής ισορροπιών. 
Αναφερόμενος στις κατασκευαστικές εται-
ρίες, τόνισε ότι το 2005 «έκλεισε» για τις 
επιχειρήσεις 7ης τάξης με πτώση τζίρου 
κατά 25% και μείωση κερδών προ φόρων 
κατά 44%, ενώ για εκείνες της 6ης τάξης τα 
αντίστοιχα μεγέθη ήταν -18% και -23% (τη 
στιγμή που η αύξηση στις υποχρεώσεις τους 
ανήλθε σε 19%). «Για το έτος 2006 οι ανα-
λυτές εκτιμούν ότι τα μεγέθη των εταιρει-
ών της  7ης τάξης θα παρουσιάσουν βελτί-
ωση έναντι του 2005, ωστόσο κάτι τέτοιο 
δεν εκτιμάται ότι θα συμβεί για τις εταιρί-
ες χαμηλότερων τάξεων», πρόσθεσε. 

■ «ΕΚΤΟΣ ΠΑΙΧΝΙΔΙΟΥ» ΚΙΝΔΥΝΕΥΟΥΝ 
ΝΑ ΜΕΙΝΟΥΝ ΟΙ ΜΙΚΡΟΜΕΣΑΙΟΙ ΕΡΓΟΛΗ-
ΠΤΕΣ ΛΟΓΩ ΣΔΙΤ
«Εκτός νυμφώνος» κινδυνεύουν να μείνουν 
σε ό,τι αφορά τα δημόσια έργα πολλές ερ-
γοληπτικές επιχειρήσεις, εξαιτίας του μο-
ντέλου των ΣΔΙΤ, υποστήριξε ο πρόεδρος 
της ΠΕΣΕΔΕ, Γρηγόρης Γρηγορόπουλος. Ο 
κ.Γρηγορόπουλος επεσήμανε ακόμη ότι η 
ΠΕΣΕΔΕ δεν απορρίπτει τις ΣΔΙΤ στο σύ-
νολό τους, αλλά είναι αντίθετη στη δημι-
ουργία έργων μεγάλων προϋπολογισμών, 
που προκύπτουν από την «ομαδοποίηση» 
πολλών μικρότερων, όπως σχολικά κτίρια 
(27), αστυνομικοί σταθμοί (εννέα) και πυρο-
σβεστικοί σταθμοί (επτά).
Πρόσθεσε ότι όσοι εργολήπτες προτίθενται 
να ασχοληθούν με έργα ΣΔΙΤ θα πρέπει να 
δημιουργήσουν από τώρα το οικονομικό 
υπόβαθρο που απαιτείται, πχ, μέσω τραπε-
ζών, εταιριών leasing, ή ακόμη και ενώνο-
ντας τις δυνάμεις τους. Πρότεινε τη διοργά-
νωση ημερίδων, σε συνεργασία με το ΤΕΕ, 
στο περιφερειακό του τμήμα, «ώστε να ανα-
λυθεί διεξοδικά κάθε ΣΔΙΤ που αφορά την 
περιφέρεια, με τη συμμετοχή της ΤΕΔΚΕ, 
της νομαρχίας και των εργοληπτών και να 
αναδειχτεί κατά πόσο συμφέρει –ή όχι- το 
Δημόσιο και την περιοχή να προχωρήσει η 
σύμβαση με ΣΔΙΤ και όχι με άλλο τρόπο».
Την εκτίμηση ότι, με την προώθηση των 
ΣΔΙΤ οι μικρομεσαίοι εργολήπτες θα 
υποστούν σμίκρυνση του τζίρου τους και 
περιορισμό κερδοφορίας, διατυπώνει ο 
τέως υπουργός και πρόεδρος της Επιτρο-
πής Δημοσίων Εργων του ΤΕΕ, Ευάγγελος 
Κουλουμπής, στην εισήγησή του, που ανέ-
γνωσε ο γιος του, Θανάσης Κουλουμπής.Ο 
Θανάσης Κουλουμπής, τέως γενικός γραμ-
ματέας συγχρηματοδοτούμενων έργων στο 
ΥΠΕΧΩΔΕ, τόνισε ότι οι ΣΔΙΤ είναι αναγκαίο 
να είναι ανταποδοτικές και να «πληρώνο-
νται από μόνες τους» και όχι από τον κρα-
τικό προϋπολογισμό. Πρόσθεσε ότι πρέπει 
να αυξηθεί το κομμάτι του ΠΔΕ, που ανα-
φέρεται στα μικρά και μεσαίου μεγέθους 
έργα, ενώ επεσήμανε ότι πρέπει να δοθεί 
γρήγορα λύση στο θέμα με τις υψηλές εγγυ-
ητικές επιστολές.
 Σημείωσε ότι, με τους υπολειπόμενους 
πόρους του Γ΄ΚΠΣ, μπορούν να υλοποιη-
θούν ακόμη πολλά μικρά και μεσαία έργα 
και μελέτες, το συνολικό κόστος των οποί-
ων εκτιμάται σε 2 δισ. ευρώ. Συμπλήρωσε 
ότι, στο Δ’ ΚΠΣ, σημαντικός αριθμός των 
έργων θα είναι μικρά και μεσαία τοπικού 
ενδιαφέροντος και συνολικού εκτιμώμενου 
προϋπολογισμού 700 εκατ. ευρώ. Υπενθύμι-
σε, τέλος, ότι υπάρχει προσφυγή στις Βρυ-
ξέλλες ώστε να καταργηθούν τα λεγόμενα 
«κάτω όρια» στις αναθέσεις έργων, κάτι 


